
                                                                    Adegem, 10 dec. 2021 

Rascommissie Hampshire Down.   
        

Verslag werkingsjaar 2021. 

 

Overzicht van de gehouden commissievergadering. 

 
Donderdag 11 nov 2021  

Aanwezig: de voorzitter: Cattoir Geert 

                   de leden: Mariën Wim  

waar vergadering plaatshad : Binnenweg 113 te Duffel. 

 

 

Verslag van de rascommissie vergadering van 11/11/2021. 
 

-Evaluatie 2020 en verslag vorige samenkomst(10-10-2020)besproken en goedgekeurd. 

-Terugblik en evaluatie v d voorbije keuringen en jaarwerking: zie verder evaluatie. 

-Stamboekkeuring 2021 : alles vlot verlopen. 

-Vooruitzichten prijskampen 2022: hopelijk beter dan 2021 maar kunnen niks inplannen op  

 dit moment ivm corona 

-Jurylijst HD 2021: deze blijft ongewijzigd. 

-Agribex 2021: gaat niet door ivm corona maatregelen. 

-Varia :  

 

Evaluatiedossier werkingsjaar 2021 : overleg en voorlopige opmaak. 

              

HD-fokkers die zich geroepen voelen ons bij te staan en mee te werken in onze 

rascommissie HD zijn zeer welkom! Contact opnemen met de voorzitter bij interesse, 

gewoon DOEN! 

 

              

 

Evaluatie: fokdoelstellingen/adviezen. 
  

In 2021 trachten we onze fokdoelstellingen verder uit te voeren. 

Onze rascommissie is afgelopen jaar éénmaal samengekomen. 

Het jaar 2021  was terug een verloren jaar wat betreft keuringen ,samenkomsten ,overleg en 

praktische uitvoering voor onze rascommissie. 

Hopelijk heeft deze corona getekende periode niet teveel negatieve gevolgen voor de 

schapenfokkerij in het algemeen en meer specifiek in het fokken van onze raszuivere 

Hampshire Down schapen. 

Onze fokkers vinden nog steeds een goede afzet voor de lammeren maar door het niet 

doorgaan van prijskampen, keuringen, tentoonstellingen kan dit in de toekomst negatieve 

gevolgen op gebied van afzet, belangstelling, inbreng nieuwe jonge fokkers, 

enz…….teweegbrengen. 

Het leven op onze schapenweiden stopt niet met corona en dus gaan we verder de ingeslagen 

weg volgen wat betreft ons fokdoel. Onze dieren planten zich dit jaar terug voort , corona of 

niet. We kijken al uit naar nieuw jong leven in onze schapenstal. Veel succes, blijf gezond! 



HOU VOL, HET KOMT GOED !!!!!! 

 

                                    

 

Ons fokdoel blijft het kweken van vleesschapen. In het bijzonder het produceren van 

zuiglammeren ( paaslammeren ) op een economische verantwoorde en diervriendelijke 

manier die tegelijkertijd zoveel mogelijk voldoen aan de voorgeschreven rasstandaard. 

 

De doelstelling is het kweken van een Hampshire Down die voldoende lang en groot is. We 

streven naar een goede ontwikkeling met een behoud van zijn goede vleeskwaliteiten. 

Vruchtbaarheid is van groot belang, een mooie en fiere uitstraling zet een parel op de kroon 

van het fokken. Dit robuust ras moet ook een sterk en goed beenwerk bezitten. De lammeren 

moeten vanaf de geboorte een regelmatige groei vertonen. 

 

 Door te kiezen voor een schaap met voldoende ruimte, kiezen we ook voor een vlot verloop 

van de geboorte. De vleeskwaliteit moeten we proberen te behouden met het oog op leveren 

van een prima paaslam. Op die manier blijft de Hampshire down ook interessant als vleesram 

vaderdier. 

Om de goede ontwikkeling te verzekeren kiezen we ook voor dieren die voldoende breed zijn 

zodat er ook een ruim bekken is waar de lammeren probleemloos door kunnen. Om de 

vruchtbaarheid bij de Hampshire Down te promoten kunnen we best op tweelingen sorteren 

bij oudere ooien. Zo komen we automatisch tot gemakkelijk lammeren. Het houden van onze 

Hampshire Down voor het grote publiek krijgt hierdoor ook een betere aanzien, wat zowel 

voor fokker en dier een voordeel is. 

 

De rascommissie stelt vast dat oa.door de inbreng van meer ontwikkelde ooien, de geboortes 

vlotter verlopen en dat de ooien ook beter herstellen na het aflammeren. 

Hierdoor komt de melkgift vlugger en beter op gang zodat de lammeren vitaler zijn om te 

zuigen en een snelle groei bevorderd. Door het beter aflammeren zien de lammeren ook 

minder af bij de geboorte wanneer deze op de wereld komen. 

Onze moederdieren zullen daardoor ook langer meegaan in de fokkerij , wat een beter 

rendement meebrengt per dier. 

Dit zal zeker en vast ten goede komen van de vruchtbaarheid. 

 

Natuurlijk heeft iedere fokker zijn eigen visie en persoonlijke mening daarover. We kunnen 

en wensen niemand te verplichten deze adviezen te aanvaarden en iedere fokker mag op zijn 

manier en zijn persoonlijke timing trachten deze doelstellingen te bereiken. 

Voor velen van ons is het in de eerste plaats onze hobby en het idealisme voor onze wollige 

dieren in het algemeen. Dit wordt allemaal op vrijwillige basis en inbreng gedaan. 

De rascommissie HD wil dan ook eerst en vooral een adviserende, niet verplichtende info 

geven aan onze HD fokkers en eventuele nieuwe collega-fokkers. 

Mensen die zich geroepen voelen ons bij te staan en mee te werken in onze rascommissie HD 

zijn zeker welkom! 

 

De bespiering en vleeskwaliteit,de vruchtbaarheid, een zo hoog mogelijke scrapie resistentie 

enz…... dit is een werk van lange adem waarbij we de natuur niet kunnen voorbijsteken.(oa. 

door ziektes die uitbreken) 

 

De vruchtbaarheid proberen we te verbeteren, door selectie op tweelingen bij oudere ooien. 

Bij de ene fokker lukt dit beter dan bij de andere,de resultaten worden dan bekeken en 



besproken om eventueel tot één gezamelijke strategie te komen. De vruchtbaarheid hangt ook 

af van elementen waar we weinig of geen vat op hebben zoals de weersomstandigheden. 

De ooien iets later laten dekken heeft uit ervaring ook meer kans op meerdere lammeren. 

  

De goede vleeskwaliteiten van onze Hampshire Down mogen we niet uit het oog verliezen. 

Door de iets ruimere ontwikkeling lijkt het erop dat de bespiering van de achterhand iets 

minder wordt. Heeft dit invloed op onze vleeskwaliteit? Dit moet de toekomst nog uitwijzen 

en moet op langere termijn gevolgd worden! 

 

De rascommissie, 

Hampshire Down Vlaanderen.     

 

 
                             


